
 

ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY  

ČESKÉ BASKETBALOVÉ FEDERACE Z. S.  

KONANÉ DNE 12. KVĚTNA 2025 

 

 

A. JEDNÁNÍ VALNÉ HROMADY ČBF 

Valnou hromadu svolal Výbor České basketbalové federace z. s. (dále jen „ČBF“) podle 

článku 8.3 Stanov ČBF na 12. května 2025 od 13 hodin s místem konání v Hotelu Olympik 

Congress, na adrese U Sluncové 14, Praha 8, s následujícím programem jednání: 

1. Zahájení, ověření schopnosti se usnášet, volba: předsedy Valné hromady, pracovního 

předsednictva Valné hromady, zapisovatele Valné hromady, mandátové komise, 

návrhové komise 

2. Zpráva Výboru ČBF 

3. Hospodaření skupiny ČBF za rok 2024 a návrh rozpočtu na rok 2025 

4. Zpráva Dozorčí a odvolací rady ČBF 

5. Úprava řádů a změna Stanov ČBF  

6. Předseda ČBF – aktuální stav, termín mimořádné volební Valné hromady 

7. Diskuse 

Valnou hromadu ČBF zahájil ve 13 hodin generální sekretář ČBF Michael Šob a ověřil 

schopnost Valné hromady ČBF jednat a přijímat platná usnesení. Vzhledem k tomu, že Valná 

hromada ČBF nebyla usnášeníschopná z důvodu nepřítomnosti většiny z celkového počtu členů 

ČBF s hlasem rozhodujícím, bylo jednání ukončeno. 

Náhradní Valná hromada ČBF, ve stejném místě a se stejným pořadem jednání, byla svolána 

v souladu s článkem 8.11 Stanov ČBF na 13:30 hodin.  

 

B. JEDNÁNÍ NÁHRADNÍ VALNÉ HROMADY ČBF 

 

1. ZAHÁJENÍ, OVĚŘENÍ USNÁŠENÍSCHOPNOSTI, VOLBA ORGÁNŮ 

Náhradní Valnou hromadu ČBF zahájil generální sekretář ČBF Michael Šob a ověřil počet 

přítomných členů ČBF s hlasem rozhodujícím. V okamžiku zahájení náhradní Valné hromady 

ČBF bylo přítomno 56 členů s hlasem rozhodujícím, většina pro přijetí usnesení byla stanovena 

na 29 hlasů (kvorum: 56/29). Podmínky pro konání náhradní Valné hromady ČBF (dále také 

jen „VH“), tj. přítomnost alespoň jedné desetiny (1/10) z celkového počtu členů ČBF s hlasem 

rozhodujícím, byly splněny. 

Generální sekretář ČBF poté předložil návrh, aby předsedou VH byl zvolen Daniel Rada. 

Kvorum: 56/29 Pro: 52  Proti: 0  Zdržel se: 4 

Návrh byl přijat. 



 

Předseda VH následně navrhl činovníky VH a provedl jejich volbu tak, jak následuje.  

Pracovní předsednictvo VH ve složení: Zdeněk Bříza, Tomáš Kotrč, Petr Drobný, Radek Šír. 

Kvorum: 56/29 Pro: 48  Proti: 0  Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 

 

Zapisovatel VH Klára Sýkorová. 

Kvorum: 56/29 Pro: 50  Proti: 0  Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

Mandátová komise ve složení Petra Dědková, Aneta Karlová, Karolína Synecká, Veronika 

Žižková, Adam Čepko. 

Kvorum: 56/29 Pro: 50  Proti: 0  Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

Návrhová komise ve složení Ivo Lukš, Robert Vyklický, Tomáš Linhart, Pavel Sušer, Klára 

Sýkorová. 

Kvorum: 56/29 Pro: 46  Proti: 0  Zdržel se: 10 

Návrh byl přijat. 

 

Administrativními úkony byla pověřena Radka Sedláková. 

 

2. ZPRÁVA VÝBORU ČBF 

Zprávu uvedl Zdeněk Bříza, 1. místopředseda Výboru ČBF, který zmínil především následující: 

− ČBF čeká organizace evropských a světových basketbalových šampionátů, které se 

budou konat v České republice – 2025 MS žen U19, EUROBASKET Women 2025, 

2026 MS žen U17, 2027 MS mužů U19; 

− členem FIBA svět se stal v roce 2024 zástupce ČR, Michal Konečný, který je ředitelem 

FIBA pro rozvojové programy národních federací; 

− Michael Šob se stal od 1.1.2024 generálním sekretářem ČBF; 

− basketbal zařazen mezi 30 prioritizovaných sportů, s tím souvisí nová pozice Integrity 

Manažera ČBF, Safeguard pro ochranu dětí, mládeže a žen a CSR manažerky;  

− proběhly oslavy 100 let basketbalu u nás, včetně československých pohárů, galavečera 

v Obecním domě, vydání knihy a pamětní bankovky; 

− obnoven pohár CEWL jako 3. nejvyšší ženská evropská soutěž FIBA, řídí ji ČBF 

z pověření FIBA; 

− v roce 2024 se pod hlavičkou ČBF odehrálo více než 17 000 utkání; 



 

− proběhlo arbitrážní řízení s BC Kolín; 

− byla obnovena činnost ČABT (Česká asociace basketbalových trenérů); 

− byli ustanoveni 2 trenéři mládeže, cílový stav jsou 3 trenéři mládeže; 

− bude zpřísněn Disciplinární řád, nově je navrhována možnost alternativního trestu; 

− vznikla Etická komise, kterou řídí Miloš Pražák; 

− vznikla nová smlouva a pravidla pro systém LERIS; 

− ČBF prošla posouzením z hlediska ochrany osobních údajů, audit našel nedostatky, 

proto se připravuje nová směrnice a do budoucna bude na tuto oblast dohlížet externí 

subjekt; 

− rozběhla se digitalizace, vzniká nová aplikace (připravuje se pro 2. polovinu 2025), kdy 

každému hráči vznikne unikátní ID, vznikl CRM systém pro usnadnění oslovování 

subjektů, které se zajímají o basketbal, postupně se zavádí digitální zápis o utkání, ČBF 

v systému LERIS vyjednává změnu postupů a funkcionalit; 

− marketingová podpora basketbalu se financuje z ČBF s.r.o., připravuje se zejména 

komunikace v souvislosti s připravovanými mezinárodními akcemi, projekt To dám!; 

− v oblasti financování proběhne na základě požadavku NSA vnitřní audit procesů ČBF; 

− ČBF vykázala zisk 5 599 807,30 Kč, znovu se otevřela diskuze o zvýšení vkladů do 

soutěží, snahou bude zvýšit je od sezóny 2025/26; 

− z dotace NSA bylo nakoupeno 5 automobilů (dodávek), bylo spotřebováno 100 % 

dotace; 

− ČBF se zaměřuje na podporu ženského basketbalu, proběhl program LOH28 Chomutov, 

dobře funguje ženská liga, má mnohem větší viditelnost a pozornost než v předchozích 

letech; 

− u reprezentace mužů skončil trenér Ronen Ginzburg, nově nastoupil Diego Ocampo, 

reprezentace postoupila na Eurobasket popáté v řadě; 

− pro basketbal 3x3 se garantem ve Výboru ČBF stal Ivo Lukš, připravuje se nová 

struktura fungování. 

Zprávu Výboru ČBF následně doplnili další představitelé ČBF. 

Milena Moulisová (šéftrenérka dětí a mládeže, zastupující Michala Ježdíka, vedoucího 

sportovně metodického úseku ČBF) 

− Komise vrcholového basketbalu chlapců (P. Benda) - v soutěžích U19 bylo MČR 

přejmenováno na 9teen Finals a propojeno se soutěží dívek, rozšiřuje se působení na 

mezinárodní úrovni (Stefan Weissenböck), Systém talentované mládeže posiluje 

propojování s reprezentací, pořádání setkání On the Board; 

− reprezentace mužů a CZ ACADEMY (J. Welsch) – akademie funguje třetím rokem, 

funguje v plnohodnotné soutěži 1. ligy mužů, reprezentace měla dva cíle, výsledkový – 

postup na mistrovství Evropy (splněno) a strategický cíl – generační obměnu 

v reprezentaci (probíhá); 



 

− Komise vrcholového basketbalu dívek (R. Landa) – zaměřuje se mj. na rozvoj 

talentované mládeže, rozvoj klubů, byly navýšeny prostředky do sportovních středisek 

a vybraných SCM, i tady probíhají On the Board setkání; 

− reprezentace ženy – v mládeži všechny reprezentační týmy postoupily do divize A, 

zapojují se mezinárodní odborníci (Jessie Miller), reprezentace uspěla v předkvalifikaci 

na kvalifikaci MS 2026 v Mexiku (extrémní podmínky – sdílená strategie přípravy); 

− Komise dětí a mládeže (J. Novotný, M. Moulisová) – cílem je otevřít dětem bránu do 

světa sportu, jde o vytvoření vztahu ke sportu a hodnot, soutěže přicházejí až následně, 

pro talenty se pořádají kempy (otevřené i výběrové), ve školách je velmi populární Jr. 

NBA league, v září proběhl Týden basketbalu na školách, pokračují programy pro 

podporu klubů, Trenéři dětí a mládeže se věnují edukaci trenérů, spolupracují 

s oblastmi, působí na kempech, kultivují prostředí, přinášejí metodiku; 

− školní sport (J. Wiedner) – proběhl program Basketbal ve škole určený pedagogům, běží 

Univerzitní basketbalová liga, nový projekt HOOPS FOR SCHOOLS od FIBA Europe; 

− Metodická komise (T. Kaprálek) – pořádá školení trenérů, za celý rok se účastnilo téměř 

500 trenérů, k tomu proběhly semináře (téměř 1000 trenérů), Impulsy trenérům mládeže 

měly už 10. ročník, další z akcí je Coach 4 Future, jde více do hloubky, Prospect 

Coaches jako projekt na rozvoj vybraných trenérů, Web 24VTERIN.CZ jako trenérský 

web, spolupráce s FIBA a s ČTA ČOV; 

− Silový a kondiční trénink (M. Kocián) – 5. ročník kurzu Basketball Strength & 

Conditioning pro kondiční trenéry, probíhá testování hráčů a hráček, info do klubů, 

spoluorganizován ESCCA SUMMIT v červnu; 

− Big Data (J. Maštálka) – migrace dat na MS AZURE a přímé napojení na data FIBA 

STATS, projekt ČOV: ve spojení s volejbalovou asociací se připravuje HIGH 

PERFORMANCE, software pro analýzu přímo na hřišti v reálném čase s distribucí dat 

konečným uživatelům, dohled nad implementací CRM do CZ BASKETBALL, údaje 

týkající se integrity využívá Etická komise (ta zatím nemá exekutivní pravomoc, 

uvažuje se zakotvení její role v předpisech ČBF). 

Aneta Karlová (basketbal 3x3) 

− představena aktivita v basketbalu 3x3 (včetně výsledků) v rámci Chance 3x3 Tour 2024, 

PROFI 3x3 Tour 2024, 3x3 Ligy regionů U15 a U17, reprezentace mužů a žen v 3x3 

basketbalu;  

− dále byl představen plán na letošní rok, který zahrnuje Chance 3x3 turnaje 2025, Ligu 

regionů U15 a U17 a Mistrovství ČR v 3x3 basketbalu 2025, které bude letos 

uspořádáno jako jednodenní turnaj; 

− na závěr pozvánka na turnaj úrovně QUEST v Kutné Hoře v termínu 5.-6.7.2025. 

Jan Baloun (Česká asociace basketbalových rozhodčích) 

− v minulém roce byla zajištěná plná delegace rozhodčích v rámci STK ČF z 99 %, 

v NRL z 94 %, pokračuje spolupráce s oblastmi v kategoriích U14 a nižších, reálné 



 

vyhodnocení nového způsobu spolupráce a rozdělení odpovědností za delegace bude 

možné po 2–3 sezónách; 

− rozběhl se projekt Zelená píšťalka, který měl nečekaně úspěšný zásah na IG, výrazně se 

navýšil počet nových rozhodčích s větším počtem odpískaných zápasů; 

− pokračuje nastavený trend ve vzdělávání rozhodčích, zadávány jsou během sezóny 

pravidlové testy, přidáváme koncept videotestu, běží semináře ELITE a OPEN, 

pokračujeme s úspěšným konceptem Feedbacků soutěží všech úrovní, vznikl nový 

koncept Turnaje regionálních výběrů s kempy pro začínající a nadějné rozhodčí 

− velmi pozitivní spolupráce s Etickou komisí; 

− splněn úkol z VH ČBF 2024 na modernizaci hodnocení rozhodčích ze strany klubů, 

zavedlo se rozšířené hodnocení; 

− v květnu 2024 proběhla VH ČABR, Robert Vyklický zvolen na dalších 5 let předsedou, 

došlo ke změnám ve výkonném výboru. 

František Rón (Česká asociace basketbalových trenérů) 

− činnost ČABT znovuobnovena v březnu 2024, cílem je zvyšování prestiže trenéru 

a respektu k jejich práci a obnovit komunikační kanály k ostatním trenérům, ČBF, 

rozhodčím a rodičům; 

− byl obnovený web pro trenéry s důležitými informacemi; 

− cíle do budoucna zahrnují zlepšení využívání a sledovanosti webu; aktivní komunita na 

WhatsApp, větší zapojení externích odborníků a další. 

Martin Peterka (marketing) 

− za rok 2024 proběhla kampaň pro playoff NBL #poprve s návazností na nový pohár, 

využívá se AI pro sociální sítě, založen nový účet na TikTok, narostl dosah účtu na IG; 

− PR ženského basketbalu, federace a 3x3 vede nově Barbora Peštálová; 

− proběhl galavečer 100 let československého basketbalu; 

− ČBF byla 2x zařazena na shortlist SportAlive Awards s jednotlivými projekty, to je 

velký úspěch; 

− v roce 2025 půjde o komunikaci blížících se šampionátů, vznikla nová kampaň To dám! 

pro ženský EuroBasket a pro MS U19; 

− prodlouženy smlouvy s klíčovými partnery ČBF (Tipsport, Skupina ČEZ), novými 

partnery jsou DrWitt a Coffeespot, proběhlo výběrové řízení na CRM systém; 

− v plánu Basket ID, CRM, mobilní aplikace CZK BASKETBALL. 

Šimon Sedlařík (NBL) 

− představeny hlavní nebo nejzajímavější body sezóny 2024/2025; 

− NBL se v sezóně 2024/2025 účastnil Jindřichův Hradec a navzdory časové tísni při 

sestavování kádru byl konkurenceschopným soupeřem; 



 

− řeší se nový titulární partner, protože Kooperativa po 10 letech končí, není ale ohrožená 

ekonomická stabilita ligy; 

− v halových sportech je NBL jedničkou, otázka ale je, jestli chce basketbal navýšit počet 

fanoušků v hale nebo víc přenosů online nebo v televizi (což je klíčové pro partnery, 

i když sledovanost celosvětově stagnuje); 

− tři kluby se účastnily evropských pohárů, účasti v mezinárodních soutěžích napomáhá 

také aktuální formát NBL; 

− úspěšně organizovaná All Star Game v Děčíně jako komplexní event, za profesionální 

spolupráci patří pořadateli velký dík; 

− v rámci charity měl projekt Bez faulu rekordní ročník, vybralo se 308 000 Kč; z podnětu 

SK Slavia Praha se vybralo dalších 170 000 Kč na pomoc klubům po povodních; 

− účast na eventu Final 8 ČS poháru v rámci oslav 100 československého basketbalu, pro 

příští sezóny se vrací lehce upravený formát Českého poháru; 

− do budoucna se řeší možná změna řízení soutěže, posílení obchodní struktury, hledání 

druhého silného TV poskytovatele, motivace klubů k dalšímu posouvání produktu. 

Jakub Večerka (ŽBL) 

− v sezóně 2024/2025 hrálo 10 týmů, nováček soutěže byl LOH Chomutov 2028, ze 

začátku bylo přijetí rozpačité, ale kvalitu soutěže to nepoškodilo a juniorky získaly 

hodně cenných zkušeností;  

− třetí utkání finálové série bylo se studiem přímo během zápasu a mělo to pozitivní 

ohlasy; 

− v evropských pohárech hrají 2 týmy Euroleague Women (USK Praha získaly 1. místo), 

2 týmy EuroCup, 3 týmy CEWL; 

− úspěšná spolupráce s oblastmi, tzv. Family days; 

− o 21 % se navýšila návštěvnost ŽBL, srovnatelné navýšení je cílem i pro letošní rok 

− pokračuje spolupráce s ČABR; 

− termínová listina se změní v závislosti na výsledku kvalifikace pro MS. 

Michaela Veselá (Corporate Social Responsibility) 

− představeny hlavní pilíře CSR; 

− projekt Bez faulu s charitativní a vzdělávací částí je úspěšný, vznikla nová platforma 

Tour bez faulu a nový spot, připravují se Příběhy bez faulu a zapojení škol; 

− dál běží Basketbal pro všechny (spolupráce s Českou asociací basketbalu na vozíku, 

spolupráce s dětskými domovy v celé ČR a podpora rovnosti zastoupení žen 

v basketbalu); 

− nová platforma Basketbal pro dětské domovy; 

− Životní prostředí a udržitelnost ve spolupráci s Nadací Tipsport, rozbíhá se pomalu, 

proběhly první analýzy. 



 

Michael Šob (generální sekretář ČBF) 

− plnění usnesení z VH 2024 bylo prezentováno průběžně prostřednictvím závěrů 

z jednání Výboru ČBF a jednání s Oblastmi ČBF, proběhla revize disciplinárního řádu 

v oblasti sankcí a bylo navrženo finální znění, proběhla revize přestupního řádu, kde je 

závěrem zachování přestupových částek, vznikla Etická komise, už má plné obsazení, 

připravuje etické kodexy, proběhla novelizace hodnocení rozhodčích, kdy bylo v plném 

rozsahu zavedené rozšířené hodnocení, které ale zatím není široce využívané, zlepšila 

se komunikace a provázanost mezi Výborem a Oblastmi ČBF; 

− digitalizace se v rámci ČBF postupně vyvíjí podle měnících se požadavků NSA, na 

základě dat se generují finanční příspěvky, záleží tedy na každém zápisu. 

Rozprava k bodu 2 programu VH – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje Výroční zprávu a zprávu Výboru ČBF za rok 2024. 

Kvorum: 56/29 Pro: 53  Proti: 0  Zdržel se: 3 

Návrh byl přijat. 

 

3. HOSPODAŘENÍ SKUPINY ČBF ZA ROK 2024 A NÁVRH ROZPOČTU NA 

ROK 2025 

Zprávu přednesla Karolína Synecká, vedoucí ekonomického úseku. V rámci podkladů pro VH 

byla na webu ČBF zpřístupněna řádná účetní závěrka ČBF včetně rozvahy, výsledovky 

a přílohy k účetní závěrce. Byly představeny finanční výsledky v jednotlivých subjektech ve 

skupině a zpráva nezávislého auditora. 

Valná hromada ČBF projednala výsledek hospodaření České basketbalové federace z.s. za 

rok 2024 jako přebytkový ve výši: 

Příjmy    198 659 308, 18 Kč 

Výdaje    193 059 500, 88 Kč 

Zisk 5 599 807, 3 Kč, navrženo zaúčtovat na účet nerozděleného zisku 

minulých let 

Valná hromada ČBF projednala výsledek hospodaření ČBF s.r.o. za rok 2024 jako ztrátový ve 

výši: 

Příjmy    28 862 004, 73 Kč 

Výdaje    34 413 945, 37 Kč 

Ztráta    5 551 940, 64 Kč, pokryta ze zisku z minulých let 

Valná hromada ČBF projednala výsledek hospodaření Česko dribluje s.r.o. za rok 2024 jako 

ztrátový ve výši: 

Příjmy    2 073 525, 94 Kč 

Výdaje    5 875 513, 33 Kč 

Ztráta    3 801 987, 39 Kč, pokryta ze zisku z minulých let 

Následně byly podrobněji představeny jednotlivé náklady ČBF z.s. 



 

VH byla informována, že v současné době je realizován projekt fúze dceřiných společností ČBF 

s.r.o. a Česko dribluje s.r.o. s tím, že s účinností od 1. 6. 2025 by mělo dojít ke sloučení obou 

těchto společností, kdy k tomuto datu Česko dribluje s.r.o. zanikne a veškerou činnost bude 

vykonávat ČBF, s.r.o., která vstoupí do všech práv a povinností zanikající společnosti. 

Valná hromada ČBF projednala plánovaný rozpočet skupiny ČBF na rok 2025 jako přebytkový 

v níže uvedených částkách.  

Příjmy    254 490 060 Kč 

Výdaje    256 021 727 Kč 

Zisk    1 531 667 Kč 

Karolína Synecká dodala, že rozpočet ovlivňují dvě mezinárodní akce, které se uskuteční v roce 

2025, tedy EUROBASKET Women 2025 a MS žen U19 2025. 

Rozprava k bodu 3 programu VH – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF  

- bere na vědomí výsledek hospodaření ČBF, s.r.o., Česko dribluje s.r.o. a celkový 

výsledek skupiny ČBF za rok 2024,  

- schvaluje účetní závěrku ČBF za rok 2024 a výsledek hospodaření ČBF za rok 2024 

v kladné výši 5 599 807 Kč s tím, že tento bude zaúčtován na účet nerozdělený zisk 

z minulých let,  

- schvaluje návrh rozpočtu ČBF s plánovaným přebytkovým výsledkem hospodaření ve 

výši 1 531 667 Kč a zmocňuje Výbor ČBF k operativním úpravám rozpočtu s tím, že 

bude dodržena kladná bilance rozpočtu i s případným využitím zdrojů ČBF s.r.o. 

Kvorum: 55/28 Pro: 47  Proti: 0  Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 

 

4. ZPRÁVA DOZORČÍ A ODVOLACÍ RADY ČBF 

Zprávu přednesl Radan Tesař, předseda Dozorčí a odvolací rady ČBF. 

− proběhla analýza ekonomické situace v souvislosti s rozpočtem a jeho plněním, 

pravidly pro nakládání s prostředky a kontrolou účelnosti a správnosti vynakládání 

financí; 

− u dceřiných společností analýza činností, efektivního využívání jejich potenciálu, 

důsledků fúze, kontrola zveřejňování účetních závěrek pobočných spolků; 

− proběhla komplexní analýza předpisů ČBF a byl připraven návrh změny stanov a řádů 

v otázce odvolacího řízení u Dozorčí a odvolací rady; 

− stručně doplněn popis dalších oblastí kontroly. 

Rozprava k bodu 4 programu VH 

Jaroslav Rozsíval – Jen chci připomenout, že povinností Dozorčí a odvolací rady ČBF je také 

sledovat ve spolkovém rejstříku, jestli jsou tam založeny všechny nutné dokumenty. Druhá věc, 

podle Stanov ČBF se jednání Výboru ČBF může zúčastnit jen předseda Dozorčí a odvolací rady 



 

ČBF nebo jeho pověřený zástupce, více členů se může účastnit jen na pozvání/po dohodě 

s Výborem ČBF. 

Radan Tesař – Pokud jde o účetní závěrky a dokumenty, tak bych rád uvedl, že aktuální stav je 

obrovské zlepšení oproti minulosti, byla to jedna z prvních věcí, na kterou jsme se zaměřili. 

Pokud jde o účast dvou členů Dozorčí a odvolací rady ČBF na jednání Výboru ČBF, je to proto, 

že pokud se jednání za nás účastní jen jeden člen, může dojít ke zkreslení při předání informací 

z Výboru ČBF, proto se chceme účastnit ideálně ve dvou lidech. Je to ku prospěchu věci a proto 

v tom nevidím problém, proč by se nemohlo jednání zúčastnit více členů Dozorčí a odvolací 

rady ČBF, když to bylo odsouhlaseno s Výborem ČBF. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje zprávu Dozorčí a odvolací rady ČBF za rok 2024. 

Kvorum: 54/28 Pro: 41  Proti: 0  Zdržel se: 13 

Návrh byl přijat. 

 

5. ÚPRAVA ŘÁDŮ A ZMĚNA STANOV ČBF 

Tento bod programu uvedl Pavel Hlaváček, předseda Legislativní komise. 

 

ČÁST 1: Pavel Hlaváček informoval o návrhu Komise basketbalu dětí a mládeže, aby 

v kategorii U15 se mohlo po Vánocích hostovat z vyšší soutěže do nižší, protože už se daná 

nižší soutěž jen dohrává. Legislativní komise a Výbor ČBF s tím nesouhlasí, zaváděla by se tím 

výjimka, která není nezbytná a jen kazí systém. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 1) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF neschvaluje návrh Komise basketbalu dětí a mládeže na úpravu 

přestupu či hostování hráčů/hráček kategorie U15 v souladu s doporučením Legislativní 

komise. 

Kvorum: 54/28 Pro: 30  Proti: 8  Zdržel se: 16 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 2: Pavel Hlaváček dále představil návrh Ing. Zdeňka Navrátila (Basketpoint Frýdek-

Místek), aby byly zrušeny koeficienty KS dorosteneckých soutěží a zavedeny nové hodnoty pro 

ZČD, ZČŽ a ZČM, v návrhu jsou uvedeny konkrétní nové částky (ZČD ve výši 33 000 Kč, 

ZČŽ ve výši 11 000 Kč a ZČM ve výši 8 000 Kč). Podle Legislativní komise by se tak zasáhlo 

do přestupů klubů, a to i na nižší mládežnické úrovni. Stejně tak Legislativní komise nesouhlasí 

se změnou základní částek. Zabývala se tím i Komise basketbalu dětí a mládeže a obě komise 

došly k závěru, že tuto změnu nedoporučují. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 2) 

Zdeněk Navrátil – Můj syn se mě ptal, kdo jsou ti lidé tady na valné hromadě a já jsem mu řekl, 

že to jsou zástupci klubů. Konkrétní seznam lidí, kteří kluby zastupují, ale kvůli ochraně 

osobních údajů nemůžu dostat. Proto navrhuji, abychom si odhlasovali, že si budeme sdílet 

informaci o tom, kdo se valné hromady účastní. Podle Stanov ČBF je hlasování veřejné, ale já 

nemám možnost získat informace o tom, jak je hlasováno. 



 

Daniel Rada – Upozorňuji, že teď jsme v bodu 5, který se týká úpravy řádů, a máme projednávat 

váš návrh. 

Zdeněk Navrátil – Blahopřeji všem, že jste financovali další sezónu a že jste dokázali udržet 

své trenéry. Blahopřeji hlavně těm, kdo vyhráli za pomoci dětí, které jsme my vychovávali 

a financovali, a za které jsme při přestupu dostali jen 20 000 Kč. Podle minulé valné hromady 

měla ČBF zpracovat nový návrh změn Přestupního řádu, to se asi nestalo. A pokud jde o to, 

kolik peněz je hodně a kolik je málo, stará pravidla nereflektují změny v čase. Navíc částky 

zmiňované panem Hlaváčkem jsou maximální a představují jen asi třetinu nákladů na takového 

hráče, podle pravidel se navíc při přestupech snižují o 30 %, resp. 60 %. Přitom naši hráči 

trénují hodně, určitě ne méně než extraligoví. Pořád platí, že když máte 20 kluků v extralize, 

zvládne je připravovat jeden kvalitní trenér. U školáků a předškoláků musí být takoví trenéři 

čtyři. My máme 10 trenérů na plný úvazek, dalších 10 s více než 10 hodinami měsíčně, dalších 

20, kteří jim pomáhají. Pro velké kluby s tradicí je mnohem snazší si ty šikovné kluky 

vytáhnout, ne vychovat – a u nás se kvůli tomu rozpadl tým U17. Nechápu, jak můžete tak 

dlouho strpět tyto praktiky, když malým klubům hráči odcházejí. Poslední komentář se týká 

toho, že v basketbalu nejsou peníze. My si je musíme shánět sami, a federace nás v tom 

omezuje, když nám např. zakazuje na mistrovství ČAMB vyžadovat symbolické vstupné. 

Usnesení: Valná hromada ČBF neschvaluje návrh Ing. Zdeňka Navrátila na změny v Příloze 

č. 1 Přestupního řádu basketbalu,  

Kvorum: 54/28 Pro: 26  Proti: 16 Zdržel se: 12 

Návrh nebyl přijat. 

Vzhledem ke skutečnosti, že návrh Výboru ČBF na neschválení tohoto návrhu nebyl přijat, 

zahájil Daniel Rada hlasování o schválení návrhu Ing. Zdeňka Navrátila.  

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh Ing. Zdeňka Navrátila na změny v Příloze č. 1 

Přestupního řádu basketbalu. 

Kvorum: 54/28 Pro: 18  Proti: 25 Zdržel se: 11 

Návrh nebyl přijat. 

Závěr: Přestupní řád zůstane v původním znění. 

Michael Šob – Rád bych na toto reagoval v souvislosti s usnesením minulé valné hromady 

o novelizaci návrhů úpravy přestupních částek. Jak jsem řekl, my jsme se tím návrhem zabývali, 

o závěru vás osobně informovali, stejně jako dnes v rámci plnění usnesení VH 2024 a závěrem 

bylo zachování přestupních částek beze změny. Proto nebyl předložen žádný návrhu, když 

takový návrh by byl stejný jako aktuální znění. K druhému bodu, tedy veřejnosti hlasování – 

asi před 3 lety jsme se z praktických důvodů dohodli na elektronickém hlasování. Případné 

zvednutí ruky současně s elektronickým hlasováním nic neřeší, protože člověk může klidně 

hlasovat jinak, než jak deklaruje zvednutím ruky. Diskutovali jsme to a navrhujeme zachování 

elektronického hlasování. Nicméně pokud bude někdo chtít znát jmenovitě, kdo jak hlasoval, 

může po valné hromadě nahlédnout do záznamu na sekretariátu ČBF, bez pořízení kopie nebo 

záznamu. Hlasování na valné hromadě je veřejné a to postup ČBF splňuje. 

Zdeněk Navrátil – Takovou možnost jsem nikdy nedostal, odmítli jste mi ji dát. Chtěl bych dát 

hlasovat, jestli chceme podrobnosti o hlasování zveřejnit, abychom nemuseli chodit nahlížet, 

ale mohli je dostat elektronicky. To byl návrh mimo program, ale je to můj návrh. 



 

Michael Šob – Technicky tu asi můžeme promítat jednotlivé součty, jak kdo hlasoval. Časově 

by to bylo náročné a VH by se značně protáhla. Spolu jsme to komunikovali a já vám dával 

stanovisko ČBF, DOR a Výboru ČBF. Tu možnost jste neměl, přijali jsme ale opatření, aby po 

této valné hromadě to již bylo možné. Je to reakce na Váš podnět a následnou diskusi a tu 

možnost nahlédnout do dat z elektronických hlasovacích zařízení nyní mají samozřejmě 

všichni. 

Zdeněk Navrátil – Já žádám, abyste nám poslali informaci, kdo jak hlasoval. Postačí kluby, 

nemusí to být jména. 

Daniel Rada – jsme v režimu náhradní valné hromady a tohle by podle mě bylo rozšířením 

jejího pořadu. Můžeme se dotázat návrhové komise a legislativní komise. Prosím o stanovisko 

návrhové komise. 

Ivo Lukš – Na to se musíme určitě poradit. V tuhle chvíli jsme v bodu schvalování řádů, toto 

by případně muselo proběhnout v bodu Různé. Případně prosím o přestávku, abychom to mohli 

probrat a dát své stanovisko. 

Zdeněk Navrátil – V pořádku, v tom případě se s tím nebudeme zdržovat, stahuji svůj návrh. 

 

ČÁST 3: Další změny se týkají Soutěžního řádu basketbalu. Zavádíme nově kategorii U10 

a rušíme označení junior, kadet, minižáci apod., v návrhu jsou také upravené termíny. Další 

změna se týká časů utkání v neděli, nově budou muset začít do 15 hodin (pokud nedojde 

k dohodě zúčastněných subjektů), protože by byl problém nominovat rozhodčí. Článek 39 

o inzultaci navrhujeme přesunout. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 3) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Soutěžního řádu basketbalu v souladu 

s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 53/27 Pro: 39  Proti: 0  Zdržel se: 14 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 4: Navrhujeme změnu Směrnice o odchodu českých hráčů do zahraničí a jejich návratu 

do ČR, text změny je v předloženém návrhu. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Směrnice o odchodu českých hráčů do 

zahraničí a jejich návratu do ČR v souladu s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 52/27 Pro: 36  Proti: 0  Zdržel se: 16 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 5: Další je změna Přestupního řádu. Valná většina změn se týká nové kategorie U10, 

pak je tam část k hostování, návrh Dozorčí a odvolací rady, a v Příloze č. 1 měníme koeficient 

pro minižáky. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 5) 

Kamil Havrlant – Je to tak, že děti v minižácích budou 4 roky, ale v přestupní částce počítáte 

jen 3 roky? 



 

Pavel Hlaváček – Ne, ta úprava je tam zohledněná. 

Zdeněk Navrátil – Mám dojem, že je tam defekt v tom, že se dovoluje přestup ob dva roky, kdy 

např. podle pravidel v U11 mohou hrát hráči, kteří dosáhli 10 let, ale nikoli mladší. Nebo to tak 

není? 

Pavel Hlaváček: To bude omyl, mluvíme o Přestupním řádu, ne o Soutěžním řádu. 

Zdeněk Navrátil – Pak ok, děkuji za vysvětlení. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Přestupního řádu basketbalu v souladu 

s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 52/27 Pro: 43  Proti: 1  Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 6: Navrhuje se změna Licenčního řádu, text změny je v předloženém návrhu. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Licenčního řádu basketbalu v souladu 

s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 51/26 Pro: 42  Proti: 0  Zdržel se: 9 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 7: Navrhuje se změna Disciplinárního řádu, změn je tam více. Z řádu je vyloučena NBL, 

ta má vlastní disciplinární řád. Jsou tam trochu vyšší poplatky za odvolání a pak je tam návrh 

na zvýšení trestů a zavedení alternativních trestů. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 7) 

Jakub Nekolný – Budeme hlasovat o celém balíku? Já souhlasím jen s částí, ale pokud se bude 

hlasovat o změnách společně, budu muset být proti. 

Michael Šob – Návrh byl připravený v rámci ochrany basketbalu, připravovalo se to společně, 

protože např. výše trestů neodpovídala hodnotám ani době. Návrh je reakcí na usnesení poslední 

VH. 

Pavel Hlaváček – Hlasování můžeme rozdělit na část, kde se vypouští NBL apod., a samostatně 

dáme změny zvláštní části, tedy tresty. 

Jakub Nekolný – Souhlasím. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Disciplinárního řádu basketbalu vyjma 

změn jeho zvláštní části v souladu s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 51/26 Pro: 39  Proti: 4  Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn zvláštní části Disciplinárního řádu 

v souladu s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 51/26 Pro: 32  Proti: 11 Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 



 

ČÁST 8: Navrhuje se změna Trenérského řádu, změna se týká kategorie U10 a názvu Etického 

kodexu. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Trenérského řádu basketbalu v souladu 

s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 51/26 Pro: 45  Proti: 0  Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 9: Navrhuje se nová Směrnice Zdravotní zabezpečení. Návrh reflektuje současné 

podmínky, chráníme kluby a trenéry před stížnostmi rodičů. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 9) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje Směrnici Zdravotní zabezpečení v souladu 

s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 51/26 Pro: 43  Proti: 2  Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

Pavel Hlaváček – Děkuji. Do 15. května budou k dispozici nová znění řádů, s účinností od 16. 5. 

 

ČÁST 10: Ivo Lukš představil návrh změn Stanov ČBF, zejména jde o Volební řád volební 

Valné hromady. Cílem je zjednodušit průběh volební valné hromady a nemuset ho řešit těsně 

před hlasováním. Volební řád vychází z minulého; od článku 4 řeší procesní postup volby, který 

valná hromada již jednou odsouhlasila a není nutné jej představovat podrobně. Důležitá jsou 

ale nová pravidla kandidatury. V minulosti bylo možné podávat návrhy do poslední chvíle, 

členská základna se tak neměla možnost seznámit s kandidáty a jejich plány nebo programem. 

Proto se navrhuje, aby byla kandidatura podána v předstihu. Z toho pak vyplývá povinnost 

dřívějšího zveřejnění termínu volební valné hromady. Další nová věc jsou nominační kritéria, 

zejména pro předsedu ČBF. Návrh počítá s tím, že na předsedu ČBF i na další funkce v ČBF 

by měl mít možnost kandidovat jen ten kdo splňuje minimální stanovená kritéria. Tento návrh 

se opakovaně projednával s Oblastmi ČBF, proběhla k tomu diskuze a názory se někdy různily, 

někdo podporoval stanovení kritérií, někdo by naopak žádná kritéria nestanovoval; oba přístupy 

jsou relevantní a rozhodnout tedy musí valná hromada. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 10) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje Volební řád volební Valné hromady ČBF. 

Kvorum: 51/26 Pro: 43  Proti: 3  Zdržel se: 5 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 11: Ivo Lukš představil další změnu Stanov ČBF spočívající v doplněním oprávnění 

Výboru ČBF ve vztahu k odměňování členů orgánů a komisí ČBF, navrženou ze strany DOR 

pro zvýšení právní jistoty. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 11) – nikdo se nepřihlásil 



 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje doplnění Stanov ČBF o ustanovení článku 9.7.6. 

v navrženém znění. 

Kvorum: 51/26 Pro: 45  Proti: 0  Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 12: Poslední navržená změna Stanov ČBF je technická, je nutné ji provést v návaznosti 

na schválení Volebního řádu volební Valné hromady. 

Rozprava k bodu 5 programu VH (část 12) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada ČBF schvaluje návrh změn Stanov ČBF v souvislosti s přijetím 

Volebního řádu volební Valné hromady ČBF. 

Kvorum: 51/26 Pro: 45  Proti: 0  Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

6. PŘEDSEDA ČBF – AKTUÁLNÍ STAV, TERMÍN MIMOŘÁDNÉ VOLEBNÍ 

VALNÉ HROMADY 

Michael Šob připomněl informaci, kterou členové ČBF už měli, že dne 18. 3. bývalý předseda 

Miroslav Jansta ukončil svůj mandát a tímto dnem také jeho funkce v ČBF zanikla. Od tohoto 

data ČBF nemá předsedu. Stanovy ČBF na takovou situaci pamatují, do konání volební valné 

hromady je vedením ČBF pověřen 1.místopředseda. Místopředsedové pak mají společně 

podpisové právo. Hned 18. 3. zasedl Výbor ČBF a vytvořil pracovní skupinu, jejíž závěry jsou 

k dispozici v zápise z jednání Výboru ČBF ze 7. 4. 2025.  Zároveň byly zaslány klubům a 

prezentovány na webu. Diskutoval se především termín volby a bylo rozhodnuto, že dnešní 

valná hromada nebude volební; to i z toho důvodu, aby tato valná hromada mohla situaci 

prodiskutovat. Výbor ČBF navrhl usnesení, aby byla na podzim letošního roku 2025 svolána 

mimořádná volební valná hromada, která bude mít na programu volbu předsedy ČBF. Termín 

byl navržen až na podzim, aby kandidáti měli čas kandidaturu zvážit a připravit se na ni, navíc 

se v létě konají dva velké šampionáty, za které by předseda nesl odpovědnost, i když by je 

nepřipravoval a na přelomu srpna a září probíhá Eurobasket mužů s účastí naší reprezentace. 

To jsou některé z řady důvodů, proč se navrhuje termín podzim 2025. Nicméně valná hromada 

je nejvyšší orgán ČBF a může se usnést jinak. Bylo i dotazováno, jestli ČBF nutně potřebuje 

předsedu na dobu trvání mandátu aktuálního Výboru ČBF; i po konzultaci s DOR jsme toho 

názoru, že ano a že Výbor ČBF by měl dělat aktivní kroky k dovolbě předsedy. 

Rozprava k bodu 6 programu VH 

Jakub Nekolný – Volba předsedy ČBF by byla jen do konce volebního období, nebo by se pak 

rozdělilo volební období předsedy a Výboru ČBF? 

Michael Šob – Děkuji za dotaz. Dle Stanov ČBF se jedná o dovolbu do konce volebního období. 

Jaroslav Rozsíval – Může se jednat i o volbu dalších funkcionářů než jen předsedy. Pokud bude 

kandidovat současný místopředseda ČBF a bude zvolen, bude asi potřeba dovolit ještě 

i místopředsedu. 

Usnesení: Valná hromada ČBF pověřuje Výbor ČBF svoláním mimořádné Valné hromady 

ČBF, která se bude konat na podzim 2025, jejímž předmětem bude dovolba předsedy ČBF. 



 

Kvorum: 51/26 Pro: 50  Proti: 1  Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

Ivo Lukš – Jen technická poznámka, toto usnesení nevylučuje možnost, kterou popsal pan 

Rozsíval. Pokud by se někdo z funkcionářů rozhodl kandidovat, zařadíme alternativní bod 

volby, abychom takové případně uvolněné místo mohli doplnit. 

Jiří Zedníček – To by to pak ale mělo být doplněné do toho usnesení. 

Ivo Lukš – předmětem volební valné hromady má být dovolba předsedy. To podle mě 

nevylučuje, že Výbor ČBF zařadí na program ještě další bod týkající se dovolby místopředsedy. 

Daniel Rada – Bude lepší, když upřesníme text usnesení a budeme hlasovat znovu. 

Upravené usnesení: Valná hromada ČBF pověřuje Výbor ČBF svoláním mimořádné Valné 

hromady ČBF, která se bude konat na podzim 2025, jejímž předmětem bude dovolba předsedy 

ČBF, a bude-li předsedou zvolen jeden ze stávajících místopředsedů, tak i dovolba 

místopředsedy. 

Nová rozprava k bodu 6 programu VH – nikdo se nepřihlásil 

Kvorum: 49/25 Pro: 42  Proti: 0  Zdržel se: 7 

Návrh byl přijat. 

 

7. DISKUSE 

Diskuzi zahájil Daniel Rada, předseda VH. Do diskuze se přihlásil Petr Hála. 

Petr Hála – Já mám návrh, který vychází z klubové podstaty. Jde o změnu začátku soutěží 

mládeže. Soutěže začínají 2. týden v září a končí v polovině března, celý duben děti nehrají. 

Můj návrh je uložit Komisi dětí a mládeže zjistit, zda na základě požadavků klubů je možné 

posunout soutěže mládeže od 10. měsíce, s možným uvedením od sezóny 2026/2027. Mimoto 

bych chtěl reagovat na poznámku Michaela Šoba k digitalizaci v systému Leris. Osobně u nás 

dělám sekretáře, máme 16 soutěží a já odpovídám za jejich zápis. Chtěl bych jen poprosit, aby 

kluby dostaly konečné datum, od kterého není možné zpětně nic do systému zapsat. Tak, abych 

to mohl předat trenérům. 

Michael Šob – Za ten druhý podnět jsem moc rád. My to dlouhodobě s Oblastmi ČBF řešíme 

a na našem příštím setkání s Oblastmi termín stanovíme. Budeme také žádat předsedy Oblastí 

ČBF o zprávu o plnění úkolu. 

Usnesení: Valná hromada ČBF ukládá Generálnímu sekretáři ČBF prověření možnosti změny 

začátku mládežnických soutěží od 10. měsíce kalendářního roku od sezóny 2026/2027. 

Kvorum: 48/25 Pro: 37  Proti: 3  Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 

 

Vojtěch Svoboda – Já reaguji na evidenci zápasů. My jsme teď dělali festival U13 a bylo nám 

řečeno, že tyto festivaly ČAMB nejsou v systému. Přitom jde celkově o 210 utkání. Není to 

vlastně návrh, jen nám to v systému chybí. 



 

Michael Šob – Všechna utkání bez rozdílu věku, musí být od sezóny 2024/2025 v systému 

Leris. Pokud tam ta soutěž není zavedená, musíte to reportovat nám nebo nadřízenému orgánu, 

v tomto případě ČAMB, abychom to napravili. Takže přijímáme informaci a podíváme se na 

to. 

Jan Macháček – Chci se zeptat, proč v době elektronických zápisů musíme něco naklikávat do 

systému Leris, nebo jestli se to alespoň změní od příští sezóny. 

Michael Šob – Ne všechny soutěže Oblastí ČBF využívají elektronický zápis, má to asi 6 oblastí 

z 10. Od příští sezóny to však bude platit pro všechny Oblasti ČBF. V soutěžích STK ČBF je 

situace jiná, v některých soutěžích elektronický zápis, respektive tok dat do Leris, suplují 

statistiky. Obecně k tomu chci říct, že máme španělský software NBN, na který máme smlouvu 

do konce kalendářního roku 2026, tj. sezónu 2026/2027 určitě dohrajeme s tímto systémem. 

Zvažujeme, zda pokračovat s tímto systémem, nebo jít jinou cestou. V rámci systému NBN je 

jednou z otázek platební model, kdy se buď platí za každého zapsaného hráče, nebo platí ti, kdo 

online sledují informace o zápase. Už jsme se rozhodli, že chceme přejít do toho druhého 

modelu, kde platí jen ti, kdo chtějí sledovat online průběh utkání, pro informaci jsou to asi 4 

eura za měsíc, navíc každý klub by měl mít bezplatný unikátní přístup. To je stav do sezóny 

2026/2027. Tento model ale vylučuje denní migraci dat do systému Leris, byl by v rozporu 

s business modelem poskytovatele, který právě data obchoduje. Jestli chceme zápis o utkání ve 

všech soutěžích, je přitom nepřijatelné, aby se tam data přenášela jen 1x za čtvrtletí. Takže 

závěr je, že tento systém není vhodný pro všechny soutěže ČBF. NSA přišla až nyní 

s požadavkem, jaká konkrétní data od nás chce. To nikdo v době zavádení španělského softwaru 

zápisu o utkání NBN nevěděl. Každý nástroj slouží jinému účelu, ten je ale klíčový. Začali jsme 

jednat s dalšími společnostmi. Cílem je kompletní digitalizace a zjednodušení chodu utkání, 

mít bezúdržbový systém, ve kterém nikdo nepřijde o data. 

 

C. ZÁVĚR VALNÉ HROMADY ČBF 

Ivo Lukš, předseda návrhové komise, přednesl návrh závěrečného usnesení VH. 

Závěrečné usnesení: Všechna usnesení přijatá Valnou hromadou ČBF dle jednotlivých bodů 

programu budou uvedena v praxi Výborem ČBF a Generálním sekretářem ČBF. 

Kvorum: 48/25 Pro: 47  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

Předseda VH Daniel Rada ukončil jednání Valné hromady ČBF v 17:55 hodin. 

 

 

V Praze dne 12. května 2025 

 

Zapsala: Klára Sýkorová 

Ověřil:  Zdeněk Bříza a Michael Šob 


